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2024 metų gegužės 12 dieną 
Vyriausioji rinkimų komisija 
organizuoja Respublikos 
Prezidento rinkimus ir referendumą 
„Dėl Lietuvos Respublikos 
Konstitucijos 12 straipsnio 
pakeitimo“.

Vyriausioji rinkimų komisija yra 
Lietuvos valstybės įstaiga.
Šioje įstaigoje dirba žmonės.
Vyriausioji rinkimų komisija 
yra atsakinga už visų Lietuvos 
Respublikos rinkimų ir referendumų 
organizavimą.

Vyriausioji rinkimų komisija 
organizuoja rinkimus pagal Rinkimų 
kodeksą.
Rinkimų kodeksas yra įstatymas.
Jame yra parašyta:
•   kaip turi vykti rinkimai,
•   kaip reikia balsuoti.

BENDRA INFORMACIJA 
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Rinkimų metu žmonės eina 
balsuoti.
Kai žmonės balsuoja, jie išrenka 
savo:
•   atstovus ir 
•   pareigūnus.
Tai reiškia, jie išrenka žmones,
kurie vėliau jiems atstovaus.

Vyriausioji rinkimų komisija 
referendumą organizuoja 
pagal Lietuvos Respublikos 
referendumo konstitucinį įstatymą.
Šis įstatymas yra svarbiausias 
referendumo organizavimo 
dokumentas.
Tai reiškia, kad šiame dokumente 
yra parašyta:
•   kaip turi būti organizuojamas 
referendumas;
•   kaip turi vykti balsavimas 
referendume.

2024 metų gegužės 12 dieną vyks 
Respublikos Prezidento rinkimai. 
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Tą pačią dieną vyks ir 
referendumas „Dėl Lietuvos 
Respublikos Konstitucijos 12 
straipsnio pakeitimo“. 
Konstitucija yra pagrindinis ir 
svarbiausias valstybės įstatymas.

Įstatymas yra taisyklė, kurioje 
yra parašyta, kaip turi elgtis visi 
Lietuvos žmonės.
Konstitucijos straipsnis yra 
Konstitucijos dalis. 

12 Konstitucijos straipsnyje yra 
parašyta, kas gali gauti Lietuvos 
pilietybę.
Lietuvos piliečiai yra žmonės,
kurie gyvena Lietuvoje ir turi 
lietuviškus dokumentus,
pavyzdžiui, lietuvišką pasą.

Lietuvos piliečiai gali gyventi:
•   ir Lietuvoje,
•   ir kitose šalyse.
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Šiam referendumui yra teikiamas 
klausimas, ar Lietuvos piliečiai 
pritaria Konstitucijos pakeitimui. 
Tai reiškia, ar Lietuvos piliečiai 
pritaria, kad žmonės galėtų turėti 
Lietuvos ir kitų šalių pilietybę.

TAIP NE
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INFORMACIJA APIE RESPUBLIKOS 
PREZIDENTO RINKIMUS 

Prezidentas yra valstybės vadovas. 
 
Kai vyksta Prezidento rinkimai
Lietuvos piliečiai balsuoja ir renka 1 
asmenį. 
Asmuo, kuris bus išrinktas 
Prezidentu, vadovaus valstybei ir 
rūpinsis valstybės reikalais. 
 
Prezidentu gali būti renkamas tik 
Lietuvos pilietis. 
Jis turi gyventi Lietuvoje bent 
paskutinius 3 metus. 
 
Prezidentas Lietuvoje renkamas 5 
metams. 

Kandidatas į Prezidentus turi būti 
40 metų arba vyresnio amžiaus 
žmogus. 
Kandidatas turi būti Lietuvos 
pilietis. 
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Jis dalyvauja rinkimuose ir siekia 
juos laimėti. 
 
Kandidatus į Prezidentus gali 
pasiūlyti politinės partijos. 
Arba kandidatas eiti į Prezidentus 
gali pasisiūlyti pats. 
Politinė partija yra organizacija. 
Politinių partijų yra daug. 
Vienoje politinėje partijoje būna 
žmonės, kurie tiki panašiomis 
vertybėmis. 
Politinės partijos dirba Lietuvos 
žmonėms. 

Kai lieka 30 dienų iki rinkimų 
Vyriausioji rinkimų komisija 
paskelbia, kas dalyvaus Prezidento 
rinkimuose.

2024 metų gegužės 12 dieną 
Prezidento rinkimuose dalyvauja:
•   Giedrimas Jeglinskas;
•   Andrius Mazuronis;
•   Gitanas Nausėda;
•   Ingrida Šimonytė;

UŽ 
KANDIDATĄ!
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•   Eduardas Vaitkus;
•   Ignas Vėgėlė;
•   Dainius Žalimas;
•   Remigijus Žemaitaitis.

Rinkėjai kandidatus renka 
balsuodami.
Rinkėjai yra žmonės, kurie eina 
balsuoti.



9

INFORMACIJA APIE REFERENDUMĄ 

Kartu su Prezidento rinkimais vyks 
1 referendumas. 
Referendumas irgi yra balsavimas. 
Referendumo metu yra sprendžiami 
svarbiausi Lietuvos klausimai.
Todėl jo metu balsuoja visi Lietuvos 
valstybės piliečiai.

Referendumuose rinkėjai balsuoja 
dėl svarbaus valstybei klausimo 
patvirtinimo arba atmetimo.

2024 metų gegužės 12 dieną 
Lietuvoje vyks referendumas 
dėl Konstitucijos 12 straipsnio 
pakeitimo. 
 
Konstitucija yra pagrindinis ir 
svarbiausias valstybės įstatymas. 
Įstatymas yra taisyklė, kurioje 
yra parašyta, kaip turi elgtis visi 
Lietuvos žmonės. 
Konstitucijos straipsnis yra 
Konstitucijos dalis. 

BALSUOK!
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12 Konstitucijos straipsnyje yra 
parašyta, kas gali gauti  Lietuvos 
pilietybę.
 
Dabar Konstitucija draudžia 
Lietuvos piliečiui turėti 2 pilietybes. 
Pilietybė yra asmens ryšys su 
valstybe.
Lietuvos piliečiai yra žmonės,
kurie gyvena Lietuvoje ir turi 
lietuviškus dokumentus,
pavyzdžiui, lietuvišką pasą.
Lietuvos piliečiai gali gyventi:
•   ir Lietuvoje,
•   ir kitose šalyse.
 
Šiam referendumui yra teikiamas 
klausimas, ar Lietuvos piliečiai 
pritaria Konstitucijos pakeitimui. 
Tai reiškia, ar Lietuvos piliečiai 
pritaria,kad žmonės galėtų turėti 
daugiau kaip 1 pilietybę.
 
Šis pakeitimas leistų Lietuvos 
piliečiams išsaugoti Lietuvos 
pilietybę, jei jie gautų kitos 

PASSPORT

P A S A S
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valstybės pilietybę. 
Tada jie galėtų būti ir kitų šalių 
piliečiais.
Kitaip tariant, jei pilietis gautų kitos 
valstybės pilietybę, jis neprarastų 
Lietuvos pilietybės. 
 
Jeigu daugiau kaip pusė Lietuvos 
piliečių referendume pritars 
siūlomam klausimui, Konstitucijos 
12 straipsnis bus pakeistas. 
Tada kitos valstybės pilietybę gavę 
piliečiai išsaugos Lietuvos pilietybę. 
Tai reiškia jie turės daugiau kaip 1 
pilietybę.
 
Jeigu Lietuvos piliečiai nepritars 
referendumu siūlomam klausimui, 
Konstitucija liks tokia, kaip yra 
dabar.
Tai reiškia žmogus galės turėti tik 1 
pilietybę.
Referendumas dėl Konstitucijos 
12 straipsnio pakeitimo dar kitaip 
vadinamas referendumu dėl 
pilietybės išsaugojimo.

TAIP NE

PASSPORT

P A S A S

P A S A S
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INFORMACIJA APIE RINKĖJUS 

Prezidentą renka ir referendume 
balsuoja rinkėjai. 
Jūs esate rinkėjas, jeigu:
•   esate Lietuvos Respublikos 
pilietis;
•   rinkimų dieną Jums yra 18 metų 
arba daugiau;
•   gyvenate Lietuvoje arba 
užsienyje.
Tai reiškia, kad galite balsuoti
ir būdamas kitoje šalyje.

Asmuo negali dalyvauti rinkimuose 
ir referendume, jeigu jis yra 
neveiksnus.
Neveiksnumas reiškia, kad žmogus 
negali pats priimtų sprendimų,
pavyzdžiui, kitas žmogus jam 
padeda priimti sprendimus.
Ar žmogus neveiksnus gali 
nustatyti tik teismas.

Lietuvos Respublikos pilietis yra 
asmuo, gyvenantis Lietuvoje arba 
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užsienyje.
Užsienis yra kita valstybė. 
Lietuvos piliečiai yra žmonės,
kurie gyvena Lietuvoje ir turi 
lietuviškus dokumentus,
pavyzdžiui, lietuvišką pasą.
Lietuvos piliečiai gali gyventi:
•   ir Lietuvoje,
•   ir kitose šalyse.

Balsavimas rinkimuose ir 
referendume yra rinkimo būdas.
Kai rinkėjai balsuoja Prezidento 
rinkimuose, jie išrenka savo 
atstovą, kuris rūpinsis valstybės 
reikalais.
Kai rinkėjai balsuoja referendume,
jie sprendžia svarbiausią valstybei 
klausimą.

Kiekvienas rinkėjas turi po 1 balsą.
Tai reiškia, kad kiekvienas rinkėjas 
gali balsuoti po vieną kartą.
Visų rinkėjų balsai yra lygūs.
Rinkėjų sąrašas yra sąrašas,
kuriame yra parašyta, kas gali 
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balsuoti.
Į Lietuvos Respublikos rinkėjų 
sąrašą yra įrašomi visi rinkimų teisę 
turintys Lietuvos piliečiai.

Rinkėjų sąrašas yra sudaromas 
pagal Lietuvos gyventojų registro 
duomenis.
Registras taip pat yra sąrašas.
Jame yra surašyti visi Lietuvoje 
gyvenantys žmonės. 

Rinkėjai balsuoja rinkimų 
apylinkėje.
Rinkimų apylinkė yra konkreti 
balsavimo vieta, į kurią asmuo eina 
balsuoti, pavyzdžiui, tai gali būti 
mokykla.
Rinkimų apylinkių yra daug.
Pagal tai, kur gyvena rinkėjai, 
yra sudaromas rinkimų apylinkės 
rinkėjų sąrašas.

2024 metais gegužės 12 dieną 
rinkėjai galės balsuoti bet kurioje 
rinkimų apylinkėje.
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Ar Jūs esate rinkėjų sąraše, galite 
sužinoti:
•   kai paskambinsite telefono 
numeriu 1855; 
•   kai užeisite į interneto svetainę 
www.rinkejopuslapis.lt;
•   kai parašysite elektroninį laišką 
adresu rinkim@vrk.lt.

Internetas yra pasaulinis tinklas.
Jame yra labai daug informacijos.
Juo gali naudotis visi pasaulio 
gyventojai.
Dažniausiai juo naudojamės per:
•   kompiuterį,
•   telefoną.
Interneto svetainė yra vieta, kurioje 
skelbiama informacija.

12

1855
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KAIP VYKSTA BALSAVIMAS? 

2024 metų gegužės 12 dienos 
Prezidento rinkimai ir referendumas 
vyksta Lietuvoje ir užsienyje.
Užsienis yra kita valstybė. Ji nėra 
Lietuvoje. 

SVARBU!
Einant balsuoti reikia pasiimti savo 
asmens dokumentą. 
Asmens dokumentas gali būti: 
•   pasas; 
•   asmens tapatybės kortelė; 
•   kiti dokumentai, kuriuose yra 
rinkėjo nuotrauka ir asmens kodas,
pavyzdžiui, vairuotojo 
pažymėjimas.
Asmens kodas yra numeris iš 11 
skaitmenų. 
Kiekvieno rinkėjo asmens kodas 
yra skirtingas. 

Kiekvienas rinkėjas, atėjęs į rinkimų 
vietą, turi parodyti savo asmens 
dokumentą.

P A S A S
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Tada pagal rinkėjo asmens 
dokumentą sąraše yra surandama 
rinkėjo pavardė.

Kiekvienam rinkėjui įteikiami 2 
biuleteniai:
1.   pirmasis biuletenis skirtas 
balsuoti už kandidatus į 
Prezidentus.
2.   antrasis biuletenis skirtas 
atsakyti į referendumo klausimą.
Prezidento rinkimų biuletenis 
yra dokumentas su kandidatų 
pavardėmis. 
Jums reikia pasirinkti 1 kandidatą, 
už kurį norite balsuoti.
Referendumo biuletenis yra 
dokumentas, kur reikia pasirinkti 1 
atsakymą TAIP arba NE.

Kaip atrodo biuleteniai, nustato 
Vyriausioji rinkimų komisija.

Kiekvienuose rinkimuose 
biuleteniai yra skirtingi.
Vyriausioji rinkimų komisija yra 

TAIP NE
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valstybės įstaiga.
Šioje įstaigoje dirba žmonės.
Ji organizuoja ir vykdo visus 
Lietuvos Respublikos rinkimus ir 
referendumus.
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BALSAVIMO BŪDAI 

Rinkėjai gali balsuoti keliais būdais.

1 BALSAVIMO BŪDAS
Balsavimas rinkimų dieną

Balsavimas Prezidento rinkimuose 
ir referendume vyks
2024 metų gegužės 12 dieną
nuo 7 iki 20 valandos.

Kai rinkėjai eis balsuoti, jie gaus 2 
biuletenius.

Pirmasis biuletenis skirtas balsuoti 
už kandidatus į Prezidentus.
Antrasis biuletenis skirtas atsakyti į 
referendumo klausimą.

Jei 2024 metų gegužės 12 dieną 
balsavimo metu Prezidentas nebus 
išrinktas, bus organizuojamas 
pakartotinis balsavimas.
Tai reiškia reikės eiti dar kartą 
balsuoti.



20

Pakartotinis balsavimas vyks po 2 
savaičių.

Pakartotinis balsavimas vyks 
2024 metų gegužės 26 dieną 
nuo 7 iki 20 valandos.

Pakartotinio balsavimo metu 
rinkėjai gauna 1 biuletenį.
Prezidentu išrenkamas daugiausia 
rinkėjų balsų surinkęs kandidatas.

Rinkimų dieną bus galima balsuoti 
bet kurioje rinkimų apylinkėje.
Rinkimų apylinkė yra balsavimo 
vieta.

SVARBU!
Einant balsuoti reikia pasiimti 
asmens dokumentą. 
Asmens dokumentas gali būti: 
•   pasas; 
•   asmens tapatybės kortelė; 
•   kiti dokumentai, kuriuose yra 
rinkėjo nuotrauka ir asmens kodas,
pavyzdžiui, vairuotojo pažymėjimas

P A S A S
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Asmens kodas yra numeris iš 11 
skaitmenų. 
Kiekvieno rinkėjo asmens kodas 
yra skirtingas. 

Kiekvienas rinkėjas, atėjęs į rinkimų 
vietą, turi parodyti savo asmens 
dokumentą.

2 BALSAVIMO BŪDAS
Balsavimas iki rinkimų dienos 
kiekvienos savivaldybės pastate

Jeigu rinkėjas negali balsuoti 
rinkimų dieną, jis turi teisę balsuoti 
anksčiau.

Tada rinkėjai turi balsuoti 
savivaldybės pastate.
Arba kitoje su savivaldybe 
suderintoje vietoje.

Balsavimas iš anksto vyks 
kiekvienos Lietuvos savivaldybės 
pastatuose. 
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Savivaldybė yra Lietuvos teritorijos 
dalis. 
Lietuvoje yra  60 savivaldybių. 
Savivaldybės pastatas yra namas, 
kuriame dirba tos savivaldybės 
meras. 
Meras yra savivaldybės vadovas. 
 
Balsuoti iš anksto savivaldybės 
pastatuose bus galima: 
•   gegužės 7 dieną
    nuo 7 iki 20 valandos; 
•   gegužės 8 dieną 
    nuo 7 iki 20 valandos; 
•   gegužės 9 dieną 
    nuo 7 iki 20 valandos.

Pakartotinis balsavimas iki rinkimų 
dienos vyks: 
•   gegužės 21 dieną 
    nuo 7 iki 20 valandos; 
•   gegužės 22 dieną 
    nuo 7 iki 20 valandos; 
•   gegužės 23 dieną 
    nuo 7 iki 20 valandos. 
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SVARBU!
Einant balsuoti reikia pasiimti savo 
asmens dokumentą. 
Asmens dokumentas gali būti: 
•   pasas; 
•   asmens tapatybės kortelė; 
•   kiti dokumentai, kuriuose yra 
rinkėjo nuotrauka ir asmens kodas,
pavyzdžiui, vairuotojo 
pažymėjimas. 
Asmens kodas yra numeris iš 11 
skaitmenų. 
Kiekvieno rinkėjo asmens kodas 
yra skirtingas. 

Kiekvienas rinkėjas, atėjęs į rinkimų 
vietą, turi parodyti savo asmens 
dokumentą.

3 BALSAVIMO BŪDAS
Balsavimas specialiuose 
punktuose

Specialūs punktai yra vietos, 
kuriose galima balsuoti.
Jos yra įvairiose įstaigose.

P A S A S
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Balsuoti specialiuose punktuose 
turi teisę:
•   sveikatos priežiūros įstaigose 
esantys rinkėjai, pavyzdžiui, 
ligoninėse.

•   socialinės rūpybos ar globos 
įstaigose gyvenantys rinkėjai;
Tai tokios įstaigos, kuriose gyvena 
žmonės, kuriems reikia pagalbos 
pasirūpinant savimi.

•   tarnaujantys ar dirbantys 
kariuomenėje rinkėjai;
Kariuomenėje dirba žmonės,
kurie gina, saugo ir mokosi saugoti 
Lietuvą ir jos žmones.  

•   atliekantys valstybės tarnybą ar 
tarnybą misijose rinkėjai;
Misija yra laikinas ir labai 
atsakingas darbas užsienyje.

•   arešto ar laisvės atėmimo 
bausmę atliekantys rinkėjai 
ir esantys areštinėse, tardymo 
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izoliatoriuose rinkėjai. 
Areštas yra trumpalaikis asmens 
laisvės apribojimas.
Laisvė apribojama, kai asmuo 
pažeidžia Lietuvos Respublikos 
įstatymus.

Areštinė ir tardymo izoliatorius yra 
specialios vietos.
Jose būna asmenys, pažeidę 
Lietuvos Respublikos įstatymus.

Laisvės atėmimo bausmę 
atliekantys rinkėjai gyvena 
kalėjimuose ar pataisos namuose. 
Laisvė atimama, kai teismas 
nusprendžia, kad asmuo pažeidė 
įstatymus.

Į specialius balsavimo punktus 
atvažiuoja 2 ar daugiau rinkimų 
komisijų narių. 
Jie organizuoja balsavimą. 
 
Rinkimų komisijų nariams yra 
draudžiama balsuoti už rinkėją. 
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Rinkėjas balsuoja pats asmeniškai 
ir slaptai. 
Jeigu rinkėjas turi negalią, jis gali 
prašyti pagalbos: 
•   pasako už ką balsuoti asmeniui, 
kuris jam padeda; 
•   asmuo, kuris padeda rinkėjui, 
užpildo biuletenį rinkėjui matant;
•   asmuo, kuris padeda rinkėjui, 
saugo balsavimo paslaptį. 
Tai reiškia, jis niekam nesako, už ką 
rinkėjas balsavo.

Prezidento rinkimuose balsavimas 
specialiuose punktuose vyks 
įstaigų darbo valandomis: 
•   gegužės 8 dieną; 
•   gegužės 9 dieną; 
•   gegužės 10 dieną. 

Pakartotinio balsavimo metu 
balsavimas specialiuose punktuose 
vyks įstaigų darbo valandomis:
•   gegužės 22 dieną; 
•   gegužės 23 dieną; 
•   gegužės 24 dieną.

P A T K P Š S
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SVARBU!
Norint balsuoti reikia turėti asmens 
dokumentą. 
Asmens dokumentas gali būti: 
•   pasas; 
•   asmens tapatybės kortelė; 
•   kiti dokumentai, kuriuose yra 
rinkėjo nuotrauka ir asmens kodas,
pavyzdžiui, vairuotojo 
pažymėjimas. 
Asmens kodas yra numeris iš 11 
skaitmenų. 
Kiekvieno rinkėjo asmens kodas 
yra skirtingas. 

Kiekvienas rinkėjas, atėjęs į rinkimų 
vietą, turės parodyti savo asmens 
dokumentą.

4 BALSAVIMO BŪDAS
Balsavimas namuose

Balsuoti namuose gali: 
•   negalią turintys rinkėjai; 
Kai žmogus turi negalia, gali būti,
kad jam bus sunku atlikti tam 

P A S A S
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tikrus veiksmus, pavyzdžiui, išeiti iš 
namų.
•   asmenis su negalia namuose 
slaugantys ar juos prižiūrintys 
artimieji;
•   dėl ligos laikinai nedarbingi 
rinkėjai; 
Tai reiškia, kad šiuo metu jie negali 
dirbti.
•   vyresni negu 70 metų rinkėjai; 
•   rinkėjai, esantys saviizoliacijoje. 
Saviizoliacija yra buvimas namuose 
savo noru sergant užkrečiama liga. 
 
Tokiems rinkėjams rinkimų komisijų 
nariai atneša į namus pranešimą 
apie rinkimus. 
Tuo pat metu paklausia, ar rinkėjas 
nori balsuoti namuose. 
Rinkėjas gali pasakyti, kad nori 
balsuoti namuose. 
Tada rinkimų komisijos narys turi 
paduoti rinkėjui prašymą balsuoti 
namuose. 
Rinkėjas turi užpildyti prašymą ir 
paduoti rinkimų komisijos nariui. 

PRANEŠIMAS APIE RINKIMUS

1855
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Tik tada pas jį į namus atvyks 
komisijos nariai. 

Jei turite teisę balsuoti namuose, 
prašymą galite pateikti ir: 
•   kai paskambinsite telefono 
numeriu 1855; 
•   kai užeisite į interneto svetainę 
www.rinkejopuslapis.lt;
•   kai parašysite elektroninį laišką 
adresu rinkim@vrk.lt. 

Prašymą balsuoti namuose reikia 
pateikti iki 2024 m. gegužės 8 d.

Rinkimų komisijų nariai atvyksta 
pas rinkėją nurodytomis balsavimo 
namuose dienomis. 
Jie atneša balsavimo biuletenius. 
Kai rinkėjas užpildo biuletenius, 
rinkimų komisijos nariai pasiima 
juos su savimi. 
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Prezidento rinkimuose balsavimas 
namuose vyks: 
•   gegužės 10 dieną 
    nuo 8 iki 20 valandos;
•   gegužės 11 dieną 
    nuo 8 iki 20 valandos.

Pakartotinis balsavimas namuose 
vyks:
•   gegužės 24 dieną 
    nuo 8 iki 20 valandos;
•   gegužės 25 dieną 
    nuo 8 iki 20 valandos;

SVARBU!
Norint balsuoti reikia turėti savo 
asmens dokumentą. 
Asmens dokumentas gali būti: 
•   pasas; 
•   asmens tapatybės kortelė; 
•   kiti dokumentai, kuriuose yra 
rinkėjo nuotrauka ir asmens kodas,
pavyzdžiui, vairuotojo 
pažymėjimas. 
Asmens kodas yra numeris iš 11 
skaitmenų. 

P A S A S
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Gegužė 2024
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Kiekvieno rinkėjo asmens kodas 
yra skirtingas. 

Kiekvienas rinkėjas komisijos 
nariams parodo savo asmens 
dokumentą.
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BALSAVIMAS UŽSIENYJE 

Prezidento rinkimuose ir 
referendume balsuoti galima 
Lietuvoje ir užsienyje.
Prezidentas yra valstybės vadovas.

Balsavimas rinkimuose ir 
referendume yra rinkimo būdas.
Kai rinkėjai balsuoja Prezidento 
rinkimuose, jie išrenka savo 
atstovą, kuris rūpinsis valstybės 
reikalais.
Kai rinkėjai balsuoja referendume,
jie sprendžia svarbiausią valstybei 
klausimą.

Užsienis yra kita valstybė. Ji nėra 
Lietuvoje.

Norintys balsuoti užsienyje turi 
registruotis.
Registracijos forma yra internete.
Jos adresas yra https://www.
rinkejopuslapis.lt/ra-web/#rp-blank 
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Internetas yra pasaulinis tinklas.
Jame yra labai daug informacijos.
Juo gali naudotis visi pasaulio 
gyventojai.
Dažniausiai juo naudojamės per:
•   kompiuterį,
•   telefoną.

Balsuoti užsienyje galima 2 būdais:
1.  Galima balsuoti paštu arba
2.  Galima balsuoti atvykus į 
Lietuvos ambasadą ar konsulinę 
įstaigą.

Ambasada ar konsulinė įstaiga yra 
valstybės atstovybė užsienyje.
Įstaigoje dirba žmonės. 
Jie dirba ir atstovauja Lietuvai.
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BIULETENIAI

 Prezidento rinkimų biuletenio pavyzdys

2024 m. gegužės 12 d.
RINKIMŲ BIULETENIS

PAŽYMĖKITE TIK  V I E N Ą  K A N D I D ATĄ , UŽ KURĮ BALSUOJATE

V ŽYMĖJIMO PAVYZDYS

Rinkimų komisijos 
antspaudo vieta 

Biuletenis privalo būti antspauduotas.

Klevas AUKSASPALVIS Išsikėlęs kandidatas

Raudė EŽERAITĖ Vidaus vandenų partija

Ruduo GELSVALAPIS  Metų laikų partija

Zylė GRAŽIASPARNĖ Išsikėlusi kandidatė

Braškė OBELAITĖ Vaismedžių sodo partija 

Bazilikas OŽEKŠNIS Išsikėlęs kandidatas

Smidras PAPRIKĖNAS Daržovių vienybės partija

Magnolija SKARDŽIABALSIENĖ Žydinčių gėlių partija 

Kriaušė VOVERAITĖ Išsikėlusi kandidatė

Vilkas ŽUVĖDRINIS Išsikėlęs kandidatas
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Referendumo biuletenio pavyzdys 

Rinkimų komisijos 
antspaudo vieta 

Biuletenis privalo būti antspauduotas.

Ar Jūs pritariate, kad būtų priimtas šis įstatymas:

TAIP

NE

„LIETUVOS RESPUBLIKOS
KONSTITUCIJOS 12 STRAIPSNIO PAKEITIMO

ĮSTATYMAS

2024 m.                    d. Nr. 
Vilnius

1 straipsnis. 12 straipsnio pakeitimas 
Pakeisti 12 straipsnį ir jį išdėstyti taip:
„12 straipsnis
Lietuvos Respublikos pilietybė įgyjama gimstant ir kitais konstitucinio 

įstatymo nustatytais pagrindais ir tvarka.
Konstitucinis įstatymas taip pat nustato Lietuvos Respublikos pilietybės 

netekimo pagrindus ir tvarką.“

Skelbiu šį Lietuvos Respublikos piliečių referendumu priimtą įstatymą.

Respublikos Prezidentas“.

DĖL LIETUVOS RESPUBLIKOS KONSTITUCIJOS  
12 STRAIPSNIO PAKEITIMO 

2024 m. gegužės 12 d.

ŽYMĖJIMO PAVYZDYS

PAŽYMĖKITE TIK VIENĄ ATSAKYMO VARIANTĄ, UŽ KURĮ BALSUOJATE
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BIULETENIO PILDYMAS  

Kaip užpildyti Prezidento rinkimų 
biuletenį?

Biuletenis yra rinkimų dokumentas. 
Jis įteikiamas rinkėjui, kai reikia 
balsuoti. 
Kaip atrodo biuleteniai, nustato 
Vyriausioji rinkimų komisija. 
Vyriausioji rinkimų komisija 
organizuoja ir vykdo rinkimus 
Lietuvoje. 

Kiekvienuose rinkimuose 
biuleteniai yra skirtingi. 
 
Kai eisite balsuoti:
•   Biuletenyje bus pateiktas 
kandidatų į Prezidentus sąrašas.
•   Biuletenyje kandidatai į 
Prezidentus bus surašyti abėcėlės 
tvarka. 
•   Iš sąrašo pasirinkite 1 kandidatą. 
•   Pažymėkite pasirinktą 1 
kandidatą. 
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•   Pasitikrinkite, ar pažymėjote, 
kaip norėjote. 
 
Netyčia sugadinote biuletenį? 
Nieko baisaus. 
Jūs turite teisę gauti naują 
biuletenį: 
•   pasakykite rinkimų komisijos 
nariui, kad sugadinote biuletenį;
•   paprašykite naujo;
•   sugadintą biuletenį atiduokite 
rinkimų komisijos nariui; 
•   naują biuletenį užpildykite 
atidžiai, kaip norėjote.  
 
Užpildytą biuletenį perlenkite ir 
įmeskite į balsadėžę.

Kaip užpildyti referendumo 
biuletenį?

Perskaitykite referendumo 
biuletenyje parašytus ir balsavimui 
teikiamus sakinius. 
Biuletenyje reikia pažymėti savo 
sprendimą. 
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Sprendimas yra TAIP arba NE. 
Jums reikia pasirinkti vieną 
atsakymą.
TAIP reiškia rinkėjo pritarimą 
biuletenyje užrašytai minčiai. 
NE reiškia rinkėjo nepritarimą 
biuletenyje užrašytai minčiai. 
 
Pasitikrinkite, ar pažymėjote, kaip 
norėjote. 
Netyčia sugadinote biuletenį? 
Nieko baisaus. 
Jūs turite teisę gauti naują 
biuletenį: 
•   pasakykite rinkimų komisijos 
nariui apie sugadintą biuletenį;
•   paprašykite naujo;
•   sugadintą biuletenį atiduokite 
rinkimų komisijos nariui; 
•   naują biuletenį užpildykite 
atidžiai, kaip norėjote.  
 
Užpildytą biuletenį perlenkite ir 
įmeskite į balsadėžę.
Į balsadėžę dedami visi rinkėjų 
balsai.

TAIP NE
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RINKĖJŲ PAPIRKIMAS 

Bandymas paveikti rinkėjo valią yra 
vadinamas rinkėjų papirkimu.
Tai reiškia, kad kažkas skatina 
rinkėją ir prašo jo balsuoti už vieną 
iš kandidatų.
Pavyzdžiui, kažkas duoda rinkėjui 
pinigų ir prašo jo balsuoti už vieną 
iš kandidatų. 

Rinkėjų papirkimas taip pat yra ir 
rinkėjo sutikimas būti papirktam. 
Pavyzdžiui, tai reiškia, kad asmuo 
sutinka paimti pinigus ir balsuoti už 
kandidatą, už kurio balsavimą gavo 
pinigų.

Rinkėjų papirkimas yra 
draudžiamas.  

SVARBU! 
Jus bando papirkti, jeigu jums siūlo: 
•   dovanas;
•   įvairų atlygį;
•   pinigus; 
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•   buities reikmenis; 
•   atlikti darbus;
•   suteikti paslaugų;
•   bilietus į koncertus;
•   bilietus į kultūrinius renginius;
•   ir kita. 
 
Rinkėjų papirkimu nelaikoma: 
•   politinės organizacijos ar 
kandidato veiklos programa,
kurioje yra parašyta, ką kandidatas 
veiks, jeigu taps Prezidentu; 
•   rinkimų programa; 
•   biografija. 
Biografija yra gyvenimo aprašymas,
kuriame yra parašyta, ką 
kandidatas veikė anksčiau.

•   kiti informaciniai leidiniai; 
•   kalendoriai; 
•   atvirukai;
•   lipdukai. 
 
Kandidatai gali dalinti spausdintą 
medžiagą rinkėjams. 

NAUJIENOS
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Kandidatų parengta informacija yra 
politinė reklama. 
 
Politinė reklama turi būt pažymėta 
pagal taisykles. 
Pavyzdžiui, užrašas 
„Politinė reklama, parengta 
kandidato ir apmokėta kandidato 
lėšomis“. 
Šis užrašas turi būti įrašytas 
juodame rėmelyje. 
 
Politinė reklama taip žymima, 
kad rinkėjui būtų aiškiau suprasti, 
kad tai yra su rinkimais susijusi 
informacija. 
 
Kam pranešti, jei Jus bando 
papirkti? 

Jeigu jus bando papirkti, jūs turite 
apie tai pranešti.
Yra keli būdai, kaip tai galima 
padaryti. 
Toliau išvardinsime juos. 
Jei Jus bando papirkti, Jūs galite: 

POLITINĖ REKLAMA



42

•   paskambinti bendruoju pagalbos 
telefono numeriu 112; 
•   paskambinti Vyriausiajai rinkimų 
komisijai telefono numeriu 1855;
•   parašyti elektroninį laišką 
Vyriausiajai rinkimų komisijai 
elektroniniu paštu rinkim@vrk.lt. 
 
Kas gresia už rinkėjų papirkimą? 
 
Jeigu kažkas bando papirkti 
rinkėjus, jam gali būti skiriama 
bauda. 
Baudą teks sumokėti:
•   jeigu balsuosite papirktas; 
•   jeigu papirksite kitus rinkėjus. 
 
Baudos dydis gali būti nuo 300 iki 
560 eurų.

12

1855
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LABAI SVARBI INFORMACIJA
APIE RINKIMUS

Balsavimas Respublikos Prezidento 
rinkimuose ir referendume vyks 
rinkimų apylinkėse 2024 metų 
gegužės 12 dieną 
nuo 7 iki 20 valandos.

Jei 2024 metų gegužės 12 dieną 
Prezidentas nebus išrinktas, bus 
organizuojamas pakartotinis 
balsavimas.

Pakartotinis balsavimas vyks 
rinkimų apylinkėse 
2024 metų gegužės 26 dieną 
Nuo 7 iki 20 valandos.

Jei turite klausimų, 
skambinkite trumpuoju 
Vyriausiosios rinkimų komisijos 
telefono numeriu 1855.
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Šiuo numeriu nuo balandžio 17 d. 
galite skambinti kasdien 
nuo 7 iki 20 valandos.

Jeigu norite paskambinti trumpuoju 
telefono numeriu 1855, tai padaryti 
galite tik iš Lietuvoje veikiančių 
operatorių tinklų.
Operatorių tinklai yra mobilusis 
ryšys. 
Jeigu turime mobilųjį ryšį, reiškia 
galime kalbėti telefonu.

Ši paslauga telefono ryšio 
vartotojams mokama.

Naujausia informacija apie rinkimus 
ir referendumą skelbiama 
Vyriausiosios rinkimų komisijos 
svetainėje www.vrk.lt.

12

1855
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Kandidatai Respublikos Prezidentus ir jų 
programos

Kandidatai į Respublikos Prezidentus yra:

•   Giedrimas Jeglinskas;
•   Andrius Mazuronis;
•   Gitanas Nausėda;
•   Ingrida Šimonytė;
•   Eduardas Vaitkus;
•   Ignas Vėgėlė;
•   Dainius Žalimas;
•   Remigijus Žemaitaitis.

Vyriausioji rinkimų komisija už kandidatų programų 
turinį neatsako.
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Giedrimas Jeglinskas

Aš esu Giedrimas Jeglinskas. 
Siekiu tapti Lietuvos Prezidentu. 
Prezidentas yra valstybės vadovas. 
Jeigu tapsiu Prezidentu, sieksiu, kad Lietuvoje visi 
žmonės jaustųsi:
•   saugūs, 
•   turtingi ir 
•   laimingi. 

Ką aš darysiu, jeigu tapsiu prezidentu?

Jeigu aš tapsiu Lietuvos Prezidentu, aš:
•   Dirbsiu, kad Lietuva būtų saugiausia vieta žemėje! 
•   Užtikrinsiu, kad Lietuva būtų:

o   stipri, 
o   patikima ir 
o   draugiška šalis. 

•   Sieksiu, kad Lietuvoje nebūtų pamirštų žmonių. 
•   Darysiu viską, kad būtų gerbiamos žmogaus teisės. 
•   Dirbsiu, kad kiekvienas žmogus galėtų:

o   kokybiškai mokytis,
o   gauti sveikatos priežiūrą.

Tai reiškia, kad Lietuvos žmonės būtų sveiki.
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Andrius Mazuronis

Sutelkta Lietuva  

Aš esu Andrius Mazuronis. 
Šiais metais dalyvausiu prezidento rinkimuose.

Aš manau, kad:
•   bendravimas su užsienio šalimis turėtų būti toks,
kad parodytų kas yra svarbiausia:

o   Lietuvai ir
o   Lietuvos žmonėms;

•   Europos Sąjungoje turi būti išsakoma tvirta 
nuomonė mums svarbiais klausimais;
•   privalome išsiaiškinti, kas mums yra svarbiausia
Lietuvos gynyboje;
•   gyventojai neturi mokėti už Lietuvos gynybą;
•   moterys ir vyrai neturi būti priversti eiti mokytis 
kariauti;
•   teisėjai turi dirbti sąžiningai;  
•   reikia teikti pagalbą žmonėms, kurie kuria darbo vietas;
•   reikia rūpintis šeimomis, kurios augina vaikus, 
pavyzdžiui:

o   skirti pinigų neformaliam ugdymui,
pavyzdžiui, būreliams.
o   padėti įsigyti pirmą gyvenamąjį būstą.
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Gitanas Nausėda

Pradėjęs eiti Lietuvos Respublikos Prezidento 
pareigas tikėjau, kad sukursime Gerovės valstybę.
Man Gerovės valstybė yra nelygybės mažinimas. 
Pirmiausia užsibrėžiau:
•   nuolat didinti pensijas, 
•   keisti požiūrį į žmones su negalia ir savivaldybes.
Šiose srityse įvyko pokyčiai. 
Tačiau galima padaryti daugiau.

Mes turime didinti Lietuvos saugumą. 
Gynybai turime skirti daugiau lėšų.
Mes turime atnaujinti kariuomenės ginkluotę.

Gamtai draugiškų technologijų srityje vyksta pokyčiai.
Mes turime tai tęsti.

Mes turime mažinti finansinę gyventojų atskirtį. 
Ir pasiekti didesnį pensijų lygį. 
Valstybė turi skirti dėmesį žmonėms su negalia.
Mes turime didinti savivaldybių savarankiškumą.
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Ingrida Šimonytė

Esu Ingrida Šimonytė.
Dabar esu Ministrė Pirmininkė. 
Tai reiškia, kad vadovauju Vyriausybei, kuri vykdo 
įstatymus.
Šiais metais kandidatuoju į Lietuvos prezidentus,
nes manau, kad Lietuva turi turėti gerai savo darbą 
išmanantį vadovą. 
Tikiu, kad galėsiu būti gera Lietuvos prezidentė. 

Ką turi veikti prezidentė?
1. Šiuo metu vyksta karas Ukrainoje.
Lietuva patiria grėsmes iš Rusijos.
Todėl prezidentė turi:

•   daryti viską, ką gali, kad Lietuva ir jos žmonės    
būtų saugūs.
•   mokėti atstovauti Lietuvai užsienyje. 

2. Laikytis Lietuvos Konstitucijoje įrašytų prezidento 
pareigų. 
Konstitucija yra Lietuvos aukščiausias įstatymas. 
3. Prezidentė turi:

•   rodyti pavyzdį kitiems;
•   dirbti sąžiningai;
•   ginti žmogaus orumą; 
•   rūpintis visais žmonėmis.
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Eduardas Vaitkus

Kandidatas rinkimų programos lengvai suprantama 
kalba nepateikė.
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Ignas Vėgėlė

Esu Ignas Vėgėlė – žmonių advokatas.

Būdamas teisininku, matau, kad valdžia netarnauja 
Lietuvos žmonėms, klesti korupcija, vyksta žmonių 
gąsdinimas.

Svarbiausi mano politiniai tikslai:

- Nebeleisiu pelnytis Lietuvos žmonių sąskaita.
- Padarysiu viską, kad karo Lietuvoje nebūtų.
- Sugrąžinsiu galią Tautai.
- Užtikrinsiu, kad politikai atsakytų už savo veiksmus.
- Lietuva - svarbiausia. Būsiu Lietuvos advokatas 
pasaulyje.

Aš pažadu atverti politinę sistemą žmonėms. Man 
vadovaujant, tapsime taikia, ekonomiškai stipria, 
saugia ir kultūriškai augančia Tauta.

Kartu galime daug.
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Dainius Žalimas

Visiems teisingas prezidentas.

Pažadu būti sąžiningas ir visiems teisingas 
Prezidentas. 
Man rūpi, su kokiomis šalimis ir kaip bendrauja 
Lietuva.
Dėl to:
•   sieksiu, kad kitos šalys geriau girdėtų Lietuvą; 
•   kalbėsiu, kad visos šalys turi būti laisvos.

Man svarbu, kad Lietuva būtų saugi.
Dėl to: 
•   daugiau dėmesio skirsiu Lietuvos gynybai;
•   skatinsiu, kad visi žmonės dalyvautų ruošiantis 
gynybai.

Man yra svarbios kiekvieno žmogaus teisės.
Dėl to: 
•   sieksiu, kad būtų pripažintos visos šeimos;
•   sieksiu, kad nebeliktų neapykantos ir 
visi žmonės turėtų lygias teises;
•   būsiu atviras visiems žmonėms.



53

Remigijus Žemaitaitis

Kandidatas rinkimų programos lengvai suprantama 
kalba nepateikė.
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Leidinio tekstą parengė Lietuvos Respublikos vyriausioji rinkimų komisija 
bendradarbiaudama su Lietuvos sutrikusio intelekto žmonių

globos bendrija „Viltis“,
Kareivių g. 2C-1, 08221 Vilnius ir

Asmens su negalia teisių apsaugos agentūra prie
Lietuvos Respublikos socialinės apsaugos ir darbo ministerijos,

Švitrigailos 11E, 03228 Vilnius

Leidinio tekstą tikrino Pal. J. Matulaičio socialinio centro,
dienos centro “Atvira bendruomenė” lankytojai 

J. Matulaičio a. 3, 05111 Vilnius
 

Leidinio iliustracijas parengė Lietuvos Respublikos vyriausioji rinkimų komisija

Išleido Lietuvos Respublikos vyriausioji rinkimų komisija
Gynėjų g. 8, 01109 Vilnius

Spausdino UAB „Lodvila“
www.lodvila.lt
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